
Doen wat nodig is.

Westland, een prachtige, economisch sterke maar ook een dynamische ondernemersomgeving 
waar het goed wonen en werken is. Toch zijn er ook zaken waar veel Westlanders zich op dit 
moment zorgen over maken…

 Het leven is veel duurder geworden, hoe kunnen we dit blijven betalen? 
 Vinden onze kinderen nog wel een geschikte woning in Westland?
 Houden onze sportverenigingen zonder vrijwilligers het hoofd boven water? 
 Hoe pakken wij criminaliteit aan? 
 Is er voldoende groen om te kunnen recreëren? 
 Het verkeer in Westland staat hier en daar flink vast. Komen we nog op tijd op ons werk?
 Heeft iedereen toegang tot zorg bijv. de huisarts.

In de begroting worden stappen gezet om deze zorgen aan te pakken. Desondanks is het geen 
jubelstuk, want wij moeten vanwege het verslechterde financiële klimaat scherpe en impopulaire 
keuzes maken. Desondanks ligt er een begroting waarin wij een lans breken voor betaalbare 
woningen, ervoor vechten om onze ondernemers overeind te houden, een langetermijnvisie 
ambiëren voor onze bereikbaarheid en leefbaarheid en werken aan recreatiemogelijkheden. 

Samen met onze coalitiepartners en ondanks economische tegenwind trachten wij doortastend en 
vernieuwend te denken. Het is een begroting waarbij wij met de stofkam en een stevige procentuele 
bezuiniging slimme keuzes moeten maken. Waarbij ondanks deze acties, het huishoudboekje van de 
gemeente Westland nog maar nét aan op orde is. We kunnen ons weinig tegenslagen permitteren. 
Dit baart ons zorgen en daarom moeten we bij elke uitgave en elke keuze bedenken: wat kost het, 
wat moeten we elders laten en is het een ‘must have’ of ‘nice to have’ voor de gemeente? Een 
opgave waar de Westlandse VVD niet voor wil en zal weglopen. Toch moeten wij ook naar 
investeringen op de lange termijn kijken. Door bijvoorbeeld in het onderwijs nu te investeren in 
huisvesting, besparen wij in de toekomst geld op dure noodlokalen. In het kader daarvan doen we 
ook graag nog enkele suggesties om de eerdergenoemde problemen aan te pakken.

Westland in 2040
Volgens prognoses zal de Westlandse bevolking de komende jaren explosief stijgen. In het kader van 
‘regeren is vooruitzien’ moeten wij ons afvragen: hoeveel woningen moeten wij de komende jaren 
realiseren en voor wie?, Wat betekent dit voor onze bereikbaarheid, het behoud van onze 
voorzieningen (scholen, huisartsen, seniorenvoorzieningen), onze sport- en culturele voorzieningen 
en onze infrastructuur? 

Hierbij moeten wij leren van foute keuzes uit het verleden. In bijvoorbeeld Wateringen is er de 
afgelopen jaren veel gebouwd, maar er zijn geen extra wegen gerealiseerd, dit leidt nu tot files en 
vaststaand verkeer. Daarnaast is er onvoldoende geïnvesteerd in de uitbreiding van 
sportverenigingen, wat er nu toe leidt dat men ‘Nee’ moet zeggen tegen kinderen die graag willen 
sporten. Een lange termijnvisie is dan ook essentieel, want hoe moet Westland er in 2040 uit zien? 



De vraag aan ons college is of er wel daadwerkelijk strategisch vooruit gedacht wordt? Wie doet dat 
en hoe ziet dat er dan uit? Om deze reden brengt de Westlandse VVD een tweetal moties in: 

 In de eerste motie roepen wij op om een sessie te organiseren waarin wordt bediscussieerd 
hoe ons Westland er in 2040 uit ziet, resulterend in een lange termijn plan. 

De tweede motie roept op om bij nieuwbouwprojecten ook direct de gevolgen voor het 
voorzieningenniveau in kaart te brengen. Wat betekent de aanleg van een nieuwe wijk 
bijvoorbeeld voor het onderwijs, zorg, sportaanbod of verkeersituatie? En speel hier in de 
planningsfase direct op in. 

Wonen en genieten, een leven lang
Westlanders zijn honkvast, wij willen graag in onze prachtige gemeente blijven wonen en 
genieten van wieg tot graf! Desondanks zijn veel jongeren, maar ook ouderen gedwongen 
om het Westland te verlaten omdat zij geen geschikte woning kunnen vinden. De gemeente 
legt haar focus op de urgente woonbehoefte van deze Westlanders (bijv. Tweede 
Berkenflat), maar er komen naar onze mening te weinig en te langzaam projecten van de 
grond, waardoor ook geen doorstroming plaatsvindt. Wij vragen aan de wethouder of het 
niet zaak is om nu al na te denken over een ‘Berkenflat’ in alle Westlandse kernen om tijdig 
aan de behoefte te kunnen voldoen? Wat zijn de ‘overige’ initiatieven voor deze doelgroep?

Woningbouw, maar wat bouwen we dan?
De Westlandse VVD leest veel plannen met betrekking tot woningbouw voor bijv. starters. Zo wordt 
er een reserve Wooninvesteringsfonds gevormd, waarin 20 miljoen euro wordt gestort.  Vooralsnog 
wordt geen beroep gedaan op dit fonds, omdat er meer onderzoek nodig is naar de vorm en de 
financiële/juridische consequenties van het fonds. Wat houdt dit onderzoek in en wanneer kunnen 
wij de uitkomsten hiervan verwachten?

In de beantwoording van de technische vragen is te lezen dat het College geen ambities heeft 
vastgelegd voor de bouw van starterswoningen na 2025. Een gemiste kans volgens de Westlandse 
VVD want blijven we dan niet achter de feiten aanlopen? Wat heeft het college van de 
gemeenteraad nodig om de bouw van gemiddeld ongeveer 800 woningen per jaar, waarvan 500 
woningen voor Westlandse starters daadwerkelijk te realiseren? Er moet buiten de bestaande wegen 
om gedacht worden en daarom brengt de Westlandse VVD een vierde motie in: 

 De Westlandse VVD brengt een motie in die het college vraagt om in kaart te brengen en/of 
te onderzoeken wat de mogelijkheden in Westland zijn met betrekking tot ‘Straatje erbij 
bouwen aan de randen van steden en dorpen’ naar aanleiding van het recente rapport van 
het Economisch Instituut voor de Bouw. 

Een veilig en leefbaar Westland
Een leefbaar Westland, betekent voor de Westlandse VVD een veilig Westland. De cijfers waarop 
ons veiligheidsbeleid wordt gemaakt moeten kloppen. Momenteel hebben wij hier geen goed gevoel 
bij. Wat wordt er nu daadwerkelijk door de gemeente gedaan om de juiste cijfers rondom 



criminaliteit boven water te krijgen? Naast een veilige leefomgeving (bijv. tegengaan fietsendiefstal) 
willen wij ook dat er harder getrokken wordt aan een veilige digitale omgeving. Hoe verhogen we 
zowel op straat als digitaal het veiligheidsniveau van onze Westlander? 

Fietsendiefstal steekt regelmatig de kop op in Westland. Het is dan ook geen geheim dat de 
Westlandse VVD voorstander is van de inzet van cameratoezicht. Wij krijgen hierop echter constant 
nul op rekest. In andere gemeenten wordt cameratoezicht veel eenvoudiger ingezet. Gaan deze 
gemeenten nu over de schreef? Of is Westland te voorzichtig? Graag horen we van het college: 
wanneer is cameratoezicht wel mogelijk en wanneer niet? 

Zorgvoorzieningen dichtbij
Er is sprake van een landelijke trend waarbij zorgvoorzieningen zoals huisartsenposten moeten 
worden gecentraliseerd of het openhouden van bijvoorbeeld een weekendapotheek niet meer 
mogelijk is. Wij willen het college oproepen om ervoor te blijven strijden dat noodzakelijke 
zorgvoorzieningen (apotheek, huisarts/huisartsenpost) dichtbij en toegankelijk blijven voor 
Westlanders. Hierbij willen wij andere mogelijkheden, zoals het aanbieden van 100 gratis 
reanimatiecursussen, door de Gemeente stimuleren. Naar aanleiding van eerder door ons gestelde 
vragen willen wij graag weten hoeveel cursisten zich voor de reanimatiecursus hebben aangemeld.  

Natuur en recreatie
Het Westland is een plek waar Westlanders, maar ook veel anderen, graag genieten van zon, zee en 
kust. De kuststrook maakt Westland samen met het kassengebied tot een bijzondere plek. Achter 
onze duinen staan echter veel kassencomplexen langdurig leeg. De Westlandse VVD vraagt zich af 
wat de plannen zijn voor deze kassen tussen duin en dorp? Zijn deze gebieden bijvoorbeeld 
opgenomen in de nieuw te ontwikkelen kustvisie? En wanneer kunnen wij de nieuwe kustvisie als 
Raad bespreken, aanpassen en vaststellen? 

Bereikbaarheid en Infrastructuur
De Westlandse wegen slibben langzamerhand volledig dicht. De Westlandse VVD maakt zich dan ook 
grote zorgen over de bereikbaarheid. Zoals eerder genoemd in onze motie moeten wij richting 2040 
vooruit kijken en bij de bouw van nieuwe projecten rekening houden met onze wegeninfrastructuur 
en bereikbaarheid. Welke rol kan het OV volgens onze verkeerswethouder spelen in het snel oplossen 
van verkeersproblematieken? 
In meerdere kernen in Westland is er behoefte aan een goede verkeerscirculatie. In 2024 wordt in 
meerdere kernen, waaronder Maasdijk, een verkeersonderzoek uitgevoerd. Dit klinkt positief, maar 
op één specifieke locatie in Maasdijk zou de Gemeente Westland spoedig (in september) met 
bewoners in contact treden. Begin november hebben de betrokken bewoners nog niets van 
Gemeente Westland gehoord. Hoe kan er worden gezorgd voor snellere opvolging van door 
Gemeente Westland gedane beloften?  Ook willen wij in bredere zin weten hoe initiatieven en 
suggesties m.b.t. mobiliteit vanuit inwoners/actiegroepen worden opgepakt?

Bedrijfsleven en glastuinbouw
Dat VVD Westland het bedrijfsleven een warm hart toedraagt, mag geen geheim zijn. Dat 



ondernemers hierbij tot op zekere hoogte vrij moeten worden gelaten, spreekt ook voor zich. De 
overheid mag geen belemmerende factor zijn. Denk aan de uitbreiding van een vooruitstrevend 
bedrijf dat een aanpalend stuk sterk verouderde glastuinbouw wil gebruiken voor noodzakelijke 
uitbreiding. Als we het toonaangevend willen blijven als Greenportgemeente, zullen we tenminste 
de aanverwante bedrijven ruimte moeten bieden in Westland. Wat is de kijk van het College hierop? 

Tekort aan Gemeentelijk Personeel
Ten slotte zien we dat veel ambities niet worden waargemaakt vanwege personeelstekort en dat is 
zonde! Onze directe vraag, naar aanleiding van onze bij de vorige begrotingsbehandeling gestelde 
motie is: “Hoe staat het er nu voor met de bestrijding van het personeelstekort bij de gemeente 
Westland?”

Trots op Westland!
We willen allemaal wonen en leven (en het liefst zonder eerdergenoemde zorgen) in een Westland 
waar we trots op kunnen zijn. Westlanders zijn trotse mensen. Trots op waar ze vandaan komen en 
trots op de mentaliteit. Laten we ervoor zorgen dat dit zo blijft, ingrijpen als gemeente waar het 
nodig, maar bovenal onze handen uit de mouwen blijven steken om de Westlander nog trotser te 
maken.  

Dankwoord
Om in een betrekkelijk korte periode een begroting op te leveren is een knap huzarenstukje. De 
Westlandse VVD wil graag alle betrokken ambtenaren bedanken voor hun voortreffelijke prestatie. 
Ook daar mogen wij als Westland trots op zijn.
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